

**KERATAN AKHBAR-AKHBAR TEMPATAN
TARIKH: 2 APRIL 2016 (SABTU)**

Bil	Tajuk	Akhbar
1	Ancaman pengganas nuklear cetus kerisauan	Utusan Malaysia
2	Pengganas nuklear amat membimbangkan dunia - Zahid	Bernamea.com
3	DPM to address US nuclear safety summit	New Straits Times
4	Langkawi kekal lokasi paling lama tanpa hujan - Madius	Bernamea.com
5	Matrade jalin pakatan dengan badan pengujian bagi pensijilan produk untuk eksport	Bernamea.com

53 ketua negara garis tiga aspek utama

Ancaman pengganas nuklear cetus kerisauan



Melaporkan dari WASHINGTON, AS

■ WASHINGTON 1 APRIL

ANCAMAN konsep pengganas nuklear yang diketengahkan oleh Amerika Syarikat (AS) menjadi tumpuan para pemimpin dunia yang berhimpun di Sidang Kemuncak Keselamatan Nuklear (NSS) di sini yang bermula semalam.

Sehubungan itu, kesemua 53 ketua negara yang menghadiri NSS menggariskan tiga aspek utama yang berkemungkinan berlaku dan dibimbangi mengugat keselamatan sejagat berikutan tindakan pengganas nuklear.

Menurut Datuk Seri Dr. Ahmad Zahid Hamidi, aspek kebimbangan yang pertama ialah persoalan berlaku kehancuran dan kerosakan seandainya senjata nuklear jatuh ke tangan pengganas digunakan di negara-negara dan lokasi yang dituju.

Aspek kedua, kata Timbalan Perdana Menteri adalah persoalan mengenai kemusnahan yang akan berlaku seandainya pengganas merampas dan menggunakan aset nuklear terutama di kawasan-kawasan reaktor tenaga itu.

Sementara aspek kebimbangan ketiga pula, tegas beliau, apa yang akan berlaku seandainya pengganas merampas bahan-bahan nuklear.

"Tiga aspek ini menjadi perbincangan penting kerana ada saranan supaya menjadikan dunia bebas daripada nuklear dan apa yang ditekankan mengenai tiga perkara ini memperlihatkan keprihatinan pemimpin-pemimpin dunia," kata beliau dalam sidang akhbar bersama wartawan Malaysia di hotel penginapannya di sini.

Turut hadir Duta Besar Malaysia ke AS, Datuk Dr. Awang Adek Husin dan Menteri Sains, Teknologi dan Inovasi, Datuk Seri Wilfred Ma-



Tiga aspek ini menjadi perbincangan penting kerana ada saranan supaya menjadikan dunia bebas daripada nuklear dan apa yang ditekankan mengenai tiga perkara ini memperlihatkan keprihatinan pemimpin-pemimpin dunia."

AHMAD ZAHID HAMIDI
Timbalan Perdana Menteri

dius Tangau.

Ahmad Zahid sebelum itu menghadiri majlis makan malam dan perbincangan bersama ketua-ketua delegasi NSS yang dihoskan oleh Presiden AS, Barack Obama di White House.

Dalam majlis makan malam bertemakan Menilai Ancaman itu juga, Ahmad Zahid berkata, kesemua pemimpin sepakat bahawa kebimbangan bukan sahaja terhadap keselamatan senjata nuklear tetapi juga melibatkan ancaman senjata kimia dan senjata biologikal.

Menurut Timbalan Perdana Menteri, AS turut berpendapat, setiap negara di dunia terutama yang mempunyai sumber nuklear

perlu memberi perhatian serius ke atas ancaman tersebut.

"Walaupun Malaysia bukanlah sebuah negara sumber nuklear, saya tetap akan memastikan pihak Polis Diraja Malaysia dan agensi-agensi keselamatan lain memberi perhatian yang serius ke atas ancaman terkini," kata beliau.

Pada masa sama, Ahmad Zahid berkata, terdapat saranan daripada pemimpin dunia yang mencadangkan NSS yang digagaskan oleh Presiden Obama diteruskan oleh sesiapa sahaja yang bakal mengambil alih tampuk kepimpinan negara kuasa besar itu.

"Ini adalah kerana ia (NSS) bukan untuk kepentingan sesebuah negara sahaja tetapi kepentingan sejagat kerana keselamatan global adalah perkara penting," kata beliau.

Sementara itu, beliau yang juga Menteri Dalam Negeri berkata, Penasihat Keselamatan Negara AS, Susan Rice mempelawa Malaysia menyertai Sidang Kemuncak Mengenai Pelarian yang akan diadakan ketika Persidangan Agung Pertubuhan Bangsa-Bangsa Bersatu (PBB) di New York tidak lama lagi.


Beliau berkata, Presiden Obama berharap Malaysia dapat memainkan peranan aktif dalam persidangan itu berdasarkan sumbangan negara dalam mengendalikan 'pelarian' dari Myanmar dan Syria.

Dalam pertemuan yang turut dihadiri Pengarah Agensi Perisikan Pusat AS, John Brennan, beliau berkata, Malaysia dan AS membincangkan beberapa isu mengenai hubungan dua hala terutama berkaitan aspek keselamatan seperti isu menangani keganasan, pengganas asing dan isu Laut China Selatan.

Berhubung isu Laut China Selatan pula, Timbalan Perdana Menteri berkata, Malaysia sudah menyatakan pendirian mahu perkara itu diselesaikan segera dengan mekanisme terbaik melalui perundingan dan konsultasi agar tidak timbul sebarang ketegangan yang boleh memberi impak keselamatan kepada rantau Asia Tenggara, khususnya. - UTUSAN

Penganas Nuklear Amat Membimbangkan Dunia - Zahid



Datuk Seri Dr Ahmad Zahid Hamidi sewaktu tiba di White House bagi menghadiri jamuan malam yang dihoskan oleh Presiden Barack Obama sempena Sidang Kemuncak Keselamatan Nuklear pada Khamis. **Daripada Hafizah Kamaruddin** 

WASHINGTON, 1 April (Bernama) -- Ancaman penganas nuklear yang mempunyai impak besar kepada keselamatan dunia menjadi topik utama perbincangan pada Sidang Kemuncak Keselamatan Nuklear (NSS) di sini.

Timbalan Perdana Menteri Datuk Seri Dr Ahmad Zahid Hamidi berkata isu ancaman penganas nuklear 'bukan sahaja menjadi kepentingan sesebuah negara malah kepentingan sejagat kerana keselamatan

global adalah perkara yang penting."

"Untuk itu, keperihatinan dan kepedulian pemimpin-pemimpin dunia mengenainya adalah amat penting," katanya kepada pemberita Malaysia pada Khamis malam.

Turut hadir **Menteri Sains, Teknologi dan Inovasi Datuk Seri Madius Tangau.**

Ahmad Zahid berkata perkara itu dizahirkan pada perbincangan semasa majlis makan malam yang dihoskan Presiden Amerika Syarikat Barack Obama sempena NSS yang bertema 'Evaluating the Threat' (Menilai Ancaman) di White House di sini, yang dihadiri ketua-ketua delegasi daripada 53 negara.

Ahmad Zahid berkata antara yang dibangkitkan ialah tiga senario yang boleh berlaku kepada dunia berkaitan senjata dan aset nuklear.

Senario pertama sekiranya senjata nuklear jatuh ke tangan penganas dan digunakan untuk menghancurkan negara-negara yang menjadi tumpuan mereka.

